
Protokół Nr 16/2019 
z  posiedzenia Komisji  Infrastruktury i Ochrony Środowiska 

Rady Miejskiej Białogardu 
w dniu 16 grudnia 2019 r.  

Obecni wg załączonej listy. 
Miejsce obrad: Biuro Rady Miejskiej. 
 
Porządek posiedzenia:  
1. Otwarcie posiedzenia, w tym przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 
2. Zaopiniowanie ustanowienia odrębnych własności i sprzedaży trzech lokali mieszkalnych  
    przy ul. Stefana Kardynała Wyszyńskiego 12a. 
3. Zaopiniowanie rozwiązania umowy prawa użytkowania wieczystego nieruchomości  
    położonej Białogardzie przy Szosie Połczyńskiej, obręb 020, działka nr 113 i nieruchomości  
    położonej przy ul. Witkacego, obręb 020, działka nr 112. 
4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2019 – druk A, 
b) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Białogard na lata 2019-2028    
     - druk B, 

 c) uchwała budżetowa na rok 2020 - druk C, 
 d) w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Miasta Białogard na lata 2020-2029 - druk D, 
 e) w sprawie przekazania skargi - druk E. 

5. Podsumowanie działalności komisji za 2019 rok. 
6. Sprawy różne. 
7. Zamknięcie posiedzenia.     
 
Ad 1. Otwarcie posiedzenia, w tym przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia   
          komisji. 
             
  Posiedzenie o godz.1233 „otworzyła i prowadziła” K. Leś Przewodnicząca Komisji 
Infrastruktury i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej Białogardu.  
 Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr 15/2019 z dnia  
25 listopada 2019 r.   
  Komisja przyjęła protokół Nr 15/2019 z posiedzenia w dniu 25 listopada 2019 r., 
głosując: za - 4 ( jednogłośnie).  
 
Ad 2. Zaopiniowanie ustanowienia odrębnych własności i sprzedaży trzech lokali  
          Mieszkalnych przy ul. Stefana Kardynała Wyszyńskiego 12a. 

Informację o nieruchomościach przedstawiła B. Szulakiewicz Naczelnik Wydziału 
Gospodarki Nieruchomościami. 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała zamiar ustanowienia odrębnych własności lokali i sprzedaży 
lokali mieszkalnych będących zasobach Miasta Białogard przy ulicach: 

1) Stefana Kardynała Wyszyńskiego 12a/1, działka nr: 254/2 obr.007, pow. 0,0726 ha, KW 
KO1B/00029937/1, lokal mieszkalny składa się z 3 pokoi, kuchni, przedpokoju, łazienki, 
spiżarki o powierzchni użytkowej 64,79 m2, położony na parterze, do lokalu przynależy 
pomieszczenie strychowe nr 405 o pow. 13,50 m2, piwnica nr P-5 o pow. 10,66 m2, 

łączna powierzchnia 88,95 m2, forma zbycia gruntu: własność w udziale 158/1000, 
2) Stefana Kardynała Wyszyńskiego 12a/3, działka nr: 254/2 obr.007, pow. 0,0726 ha, KW 

KO1B/00029937/1, lokal mieszkalny składa się z 3 pokoi, kuchni, przedpokoju, łazienki, 
spiżarki o powierzchni użytkowej 64,79 m2, położony na I piętrze, do lokalu przynależy 
pomieszczenie strychowe nr 408 o pow. 11,62 m2, piwnica nr P-4 o pow. 10,71 m2, 

łączna powierzchnia 87,12 m2, forma zbycia gruntu: własność w udziale 154/1000, 
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3) Stefana Kardynała Wyszyńskiego 12a/5, działka nr: 254/2 obr.007, pow. 0,0726 ha, KW 
KO1B/00029937/1, lokal mieszkalny składa się z 3 pokoi, kuchni, przedpokoju, łazienki, 
spiżarki o powierzchni użytkowej 64,79 m2, położony na II piętrze, do lokalu przynależy 
pomieszczenie strychowe nr 404 o pow. 5,18 m2, piwnica nr P-6 o pow. 15,03 m2, łączna 
powierzchnia 85,00 m2, forma zbycia gruntu: własność w udziale 151/1000. 

głosując: za - 4 (jednogłośnie).  
 
Ad 3. Zaopiniowanie rozwiązania umowy prawa użytkowania wieczystego nieruchomości  
          położonej Białogardzie przy Szosie Połczyńskiej, obręb 020, działka nr 113  
          i nieruchomości położonej przy ul. Witkacego, obręb 020, działka nr 112. 
 

Informację o nieruchomościach przedstawiła B. Szulakiewicz Naczelnik Wydziału 
Gospodarki Nieruchomościami. 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała rozwiązanie umowy prawa użytkowania wieczystego 
nieruchomości położonych w  Białogardzie przy ulicach: 
 -  Szosie Połczyńskiej, obręb 020, działka nr 113  
 -  Witkacego, obręb 020, działka nr 112 
głosując: za - 4 (jednogłośnie).  
 
 
Ad 4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2019 - druk A 
 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła I. Kubiak Skarbnik Miasta. 
 

Radny J. Kwiecień – pytał o zmniejszenie i przeniesienie środków otrzymanych 
z Funduszu Dróg Samorządowych. 

Skarbnik Miasta – wyjaśniła, że kwoty z  Funduszu Dróg Samorządowych na ulicę 
Bolesława Śmiałego wpłacone są do budżetu bieżącego. Miasto nie dokończy inwestycji w roku 
bieżącym. Kwoty będą przeniesione do budżetu roku 2020. Środki mogą być wykorzystane 
w roku kolejnym. Nie będzie zmian w zakresie łącznej wartości, tylko nastąpi przeniesienie kwot 
między latami.  

 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały o zmianie uchwały budżetowej na rok 2019 - 
druk A, głosując: za - 5 (jednogłośnie).  
 
 

b) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Białogard na lata 2019- 
2028  - druk B 

 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła I. Kubiak Skarbnik Miasta. 

 
Radny J. Kwiecień – powiedział, że w 2019 roku dochody 118.000.000 zł. W roku 2020 

zaplanowane są w wysokości 111.000.000 zł. Radny pytał z czego wynika spadek dochodów? 
Skarbnik Miasta  – wyjaśniła, że wieloletnia prognoza finansowa, którą Rada przyjęła 

na początku roku to planowane kwoty, które ulegają w zmianie. W roku 2019 zwiększaliśmy 
budżet. 

Zdaniem Skarbnik Miasta porównywanie kwot w budżecie na koniec 2019 do 
planowanych kwot w latach kolejnych, gdzie zawsze planuje się wzrost procentowy jest 
nieodpowiedni, ponieważ nie zmienia się później w przy zmianach budżetu na 2019 rok też 
kolejnych lat.  

Zmiany dokonujemy zawsze, kiedy planujemy budżet następny czyli w 2020 roku i wtedy 
poprzednie lata też są aktualizowane do realnej kwoty z uzyskiwanych dochodów w roku 
planowanym i wtedy następne lata się do tego proporcjonalnie dostosowuje.  
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W projekcie wieloletniej prognozy finansowej na rok 2020 już są kwoty dostosowane do 
realnego wykonania roku 2019.   

Przedstawiona wieloletnia prognoza finansowa na lata 2019-2028 zostanie uchylona 
z dniem 31 grudnia 2019 r. i od 1 stycznia 2020 r. będzie obowiązywała wieloletnia prognoza 
finansowa na lata 2020-2029. 

  
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej Miasta Białogard na lata 2019-2028 - druk B, głosując: za - 5 (jednogłośnie).  
 

c) uchwała budżetowa na rok 2020 - druk C 
 
Główne kwoty proponowane w uchwale budżetowej na rok 2020 przedstawiła i omówiła 

Skarbnik Miasta I. Kubiak.  
 
Przewodnicząca Komisji – pytała które to są wydatki majątkowe? 
Skarbnik Miasta – wyjaśniła, że  8.296.513 zł  to zaplanowane zakupy inwestycyjne 

i 2.541.800 zł to wniesienie udziałów do spółek prawa handlowego, z  tego do BOSiR Sp. z. o.o. 
w wysokości 1.600.000 zł i do BTBS Sp. z  o.o. na budownictwa mieszkaniowe w wysokości 
931.000 zł.  

Z kwot wydatków inwestycyjnych należy odejmować kwoty dofinansowania z Funduszu 
Dróg Samorządowych. Zaplanowana jest budowa ulicy Witkacego w kwocie 2.257.000 zł, 
budowa drogi rowerowej w wysokości 450.000 zł, rewitalizacja parku im. Leona Mroczkiewicza 
w kwocie 1.760.000 zł, rewitalizacja terenów przy Zaułku Drzewny w wysokości 3.756.000 zł, 
zakup dokumentacji do planowanej inwestycji w kwocie- 10.000 zł, zakup i montaż wiat 
przystankowych w wysokości 18.000 zł, na monitoring w kwocie 20.000 zł oraz wpłaty do 
Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty na inwestycję budowy przystani kajakowej w wysokości 
18.990 zł oraz wspomniane dwie wpłaty do spółek prawa handlowego, co łącznie stanowi kwotę 
prawie 11.000.000 zł co zostanie sfinansowane m. in.: z dochodów oraz środków bezzwrotnych 
czyli dotacji unijnych w kwocie 3.547.000 zł, z własnych dochodów majątkowych w kwocie 
3.155 zł, z kwoty wolnej  z ustalonych przychodów budżetu z lat ubiegłych w wysokości 783.500 
zł oraz z różnicy między dochodami bieżącymi a wydatkami bieżącymi w kwocie 1.898.000 zł 
oraz z kredytu na tą całą wartość inwestycji  w wysokości 1.443.997 zł. Zwiększa nam to  
deficyt, jednakże deficyt jest związany tylko w związku z realizacją wydatków majątkowych 
przede wszystkim na uzupełnienie wkładów własnych inwestycji. 

Przewodnicząca Komisji – powiedziała, że w inwestycjach jest dopłata 1.600.000 zł do 
BOSiR Sp. z. o.o. a nie ma zapisów dotyczących dopłat do ZGKiM Sp. z o. o. a też dopłacamy 
do spółki. 

Skarbnik Miasta – wyjaśniła, że to nie są dopłaty i jest to dokapitalizowanie, czyli 
zwiększanie majątku spółki.  

W spółce BOSiR jesteśmy udziałowcem i zwiększamy za każdym razem wartość 
udziałów.  

Kwota 1.600.000 zł jest na spłatę rat kredytu bez odsetek na basen tylko i wyłącznie. 
Jest to wydatek majątkowy.  

W spółce ZGKiM przekazywaliśmy dopłaty na działalność bieżącą czyli na bieżące 
wykonywanie zadań.  

Przewodnicząca Komisji – powiedziała, że  spółka ZGKiM przechodzi w jednostkę 
budżetową. Jak to na daną chwilę wygląda, ponieważ słyszała, że brakuje pieniędzy? Jak to się 
będzie odbywało?  

Skarbnik Miasta – odpowiedziała, że przekazujemy do spółki 30.000 zł i zaplanowane 
jest jeszcze przesunięcie 70.000 zł  jeżeli wystarczy pieniędzy.    

Radny A. Kołacki – pytał czy zostało wyliczone  ile będzie kosztował nas proces 
likwidacyjny spółki? 

Skarbnik Miasta – odpowiedziała, że zaplanowano na ten cel 70.000 zł, ponieważ listy 
płac za grudzień w spółce wypłacane są netto na konto i dopiero do 15 i do 20 stycznia jest 
zobowiązanie zapłaty do ZUS za wynagrodzenia pracowników i podatku dochodowego. 
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Chcemy uniknąć jakby przeniesienia zobowiązań wobec Urzędu Skarbowego i ZUS na styczeń, 
żeby spółka miała jak najmniej zobowiązań na dzień likwidacji i planujemy to zapłacić 
w grudniu. 

Sekretrz Miasta – odpowiedział, że po nowym roku spółka będzie w likwidacji. 
Skarbnik Miasta – odpowiedziała, że od stycznia wszystkie zadania będzie wykonywała 

jednostka budżetowa. 
Radny A. Kołacki – pytał z jaką datą pracownicy dostaną porozumienie 21I? 
Sekretrz Miasta – odpowiedział, że  pracownicy otrzymają powiadomienie 31 grudnia 

2019 r.  
Radny A. Kołacki– pytał czy ustalono już likwidatora spółki? 
Zastępca Burmistrza – odpowiedziała, że spółce jest obsługa prawna, która przejęła to 

zadanie. Z obsługi prawnej będzie wyznaczony likwidator spółki.  
 Radny A. Kołacki – pytał czy obsługa prawna spółki kończy się z likwidacją spółki? 

Będzie jednostka budżetowa pn. „Zarząd Gospodarki Komunalnej” i jednostka będzie 
pozbawiona obsługi prawnej. Jaka będzie z tego tytułu oszczędność? Jaki był koszt do tej pory  
obsługi prawnej? 
  Skarbnik Miasta – odpowiedziała, że  jednostka będzie potrzebowała obsługi prawnej 
dotyczy to chociażby windykacji czynszów komunalnych, reprezentacji przed sądem.  

Sekretrz Miasta – odpowiedział, że  na bieżąco będzie potrzebna w jednostce obsługa 
prawna. 

Skarbnik Miasta – poinformowała, że na Miasto Białogard obliczono subwencję 
oświatową w wysokości 15.309.000 zł.  

Z analiz wyliczonych przez Skarbnik wydatki na wynagrodzenia kadry oświatowej 
jednostek oświatowych publicznych zostały wyliczone na kwotę 18.740.000 zł.  

Sekretrz Miasta – poinformował, że do wyliczonej subwencji są wliczone wydatki na 
jednostki oświatowe niepubliczne.  

Zastępca Burmistrza – poinformowała, że generalnie na oświatę brakuje 5.000.000 zł.  
Radny P. Anuszkiewicz – powiedział, że otrzymujemy subwencję 15.000.000 zł 

i dokładamy 5.000.000 zł i z tego 18.000.000 zł to są pensje dla jednostek publicznych. Do tego 
jeszcze trzeba dodać środki na jednostki niepubliczne. Może okazać się, ze środki finansowe w 
wysokości 20.000.000 zł nie wystarczą.  

Zastępca Burmistrza – odpowiedziała, że wydatki na dział 801 Oświata i Wychowanie 
zaplanowane są na prawie 30.000.000 zł. 

Radny P. Anuszkiewicz – powiedział, że razem do oświaty dokładamy 15.000.000 zł.  
Zastępca Burmistrza – poinformowała, że na pokrycie kosztów funkcjonowania szkół 

i przedszkoli brakuje 13.000.000 zł.  
Radny P. Anuszkiewicz – powiedział, że ilość dzieci w szkołach maleje a zachowujemy 

taką samą ilość szkół. 
Przewodnicząca Komisji – pytała czy przewidziane jest zamknięcie jakieś szkoły? 

W mediach pojawiły się informacje, że niektóre władze miast rezygnują z liczby godzin religii 
w tygodniu. Czy jest to możliwe?  

 Zastępca Burmistrza – odpowiedziała, że są dwie godziny lekcyjne religii w tygodniu. 
Chcemy przyjrzeć się ile etatów jest na lekcje religii w każdej szkole.  Jak wygląda frekwencja 
na zajęciach lekcji religii. Samorządy szukając oszczędności zaczęły się temu przyglądać. 
Napływają też takie informacje, żeby zmniejszyć ilość godzin religii prawdopodobnie trzeba 
uzyskać zgodę Kurii i informację chcemy zweryfikować.  

Zdaniem Zastępcy Burmistrza zawsze można poprosić dyrekcję szkoły, żeby 
skumulowała godziny religii przykładowo dla dwóch klas, można też przełożyć na godziny 
późniejsze po obowiązkowych godzinach lekcyjnych.   

Radna R. Stachecka – powiedziała, że jej zadaniem to czy dzieci chodzą na religie czy 
nie to jest osobny temat i nie jest on związany z subwencją. To nie jest nasz problem ile będzie 
lekcji i jakich. Z subwencją może być związane faktyczne przeliczenie ilości uczniów w danych 
szkołach, żeby klasy faktycznie nie miały po osiem czy dziesięć osób i to musi być społecznie 
dobrze odebrane.  
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Należałoby też sprawdzić jaki będzie przyrost naturalny i być może nie warto jakieś szkoły 
likwidować.   

Ponadto koszty utrzymania szkół są z roku na rok wyższe a subwencja jest coraz 
mniejsza.  

Radny A. Kołacki – pytał czy były analizy jak wzrasta bądź maleje ilość uczniów 
w białogardzkich szkołach? Czy będzie to tendencja wrastająca czy malejąca? 

Zastępca Burmistrza – odpowiedziała, że są analizy i będzie to tendencja malejąca. 
Radny A. Kołacki – powiedział, że dzisiaj prawo oświatowe dopuszcza klasy 

trzydziestodwuosobowe a są szkoły, w których w danym roczniku są klasy mające dwadzieścia 
sześć osób i są to dwie klasy, w których jedna ma piętnaście osób a druga klasa ma szesnaście 
osób. Czym to jest spowodowane, czy nie jest przestrzegana rejonizacja? Czy nie warto 
zagęścić trochę klasy.  

Zastępca Burmistrza – odpowiedziała, że mamy prawie czternaście klas za dużo 
przeliczając według liczby dzieci.  

Ponadto nie możemy sobie pozwolić na to, żeby Szkoła Podstawowa Nr 3 przyjmowała 
trzy klasy pierwsze, bo potem jest taka sytuacja, że Szkoła Podstawowa Nr 5 ma dwie klasy po 
piętnaście, szesnaście osób i nie możemy połączyć tych dwóch klas, ponieważ w klasach I-III 
liczba dzieci maksymalnie wynosi dwadzieścia pięć.  

 W przyszłych latach musimy wprowadzić taki reżim, żeby jednak każda szkoła miała po 
dwie klasy pierwsze.  

Ponadto w przyszłym roku nabór będzie mniejszy.  
Radny J. Kwiecień -  powiedział, że obserwuje populacje w szkołach i zaobserwował 

status quo, mniej więcej poziom się ilości dzieci utrzymuje się. 
Wystąpiło małe zawirowanie w roczniku, gdzie przedszkolaki mogły pójść do szkoły a nie 

poszły i dlatego jest liczba piętnaścioro czy szesnaścioro dzieci w klasie.  
Zdaniem Radnego wzrost kosztów spowodowany jest też większą liczbą orzeczeń 

dotyczących nauczania indywidualnego. 
Radny J. Kwiecień – powiedział, że na wspieranie przedsięwzięć artystycznych 

zapisanych jest 13.000 zł na cały rok.  
 Przewodnicząca Komisji – odpowiedziała, ze to nie jest cała kwota na przedsięwzięcia 

artystyczne 
Sekretrz Miasta – odpowiedział, że to jest zestawienie planowych dotacji celowych dla 

organizacji pozarządowych. W ubiegłym roku kwota na początek roku była  w wysokości ok. 
15.000 zł.  

Radny J. Kwiecień -  pytał ile jest zaplanowanych środków na becikowe miejskie? 
Skarbnik Miasta – odpowiedziała, że średnio w roku wynosiło 200.000 zł. W projekcie 

budżetu na rok 2020 zapisana jest kwota 100.000 zł.  
Zastępca Burmistrza – poinformowała, że należy podjąć decyzję o becikom miejskim. 

Na razie jest zarezerwowane w budżecie 100.000 zł i należy przemyśleć decyzję dotyczącą 
uchwały o becikowym miejskim, ponieważ nie wystarczy środków na wypłatę dla wszystkich w 
ciągu całego roku. 

Radny A. Kołacki – powiedział, że jeżeli jest w budżecie zapianych 100.000 zł to 
powinien być projekt uchwały zmieniający uchwałę o becikowym miejskim. Rada zadecyduje 
czy będzie 500 zł becikowego czy zero złotych. 

 Radny J. Kwiecień -  pytał czy jest umowa dotycząca funkcjonowania lodowiska? 
 Zastępca Burmistrza – odpowiedziała, że jest zawarta umowa. 
 Radny A. Kołacki – pytał kto sfinansował zadaszenie lodowiska? 
 Zastępca Burmistrza – odpowiedziała, że przedsiębiorąca prowadzący lodowisko.  
 Sekretrz Miasta – poinformował, że koszt 190.000 zł dotyczy całości kosztów 

związanych z funkcjonowaniem lodowiska.  
Radny A. Kołacki – poruszył kwestię zobowiązania firmy obsługującej lodowisko do 

tego, aby wykazała ile osób skorzystało z lodowiska. 
Zastępca Burmistrza – odpowiedziała, że w ubiegłym roku było około cztery tysiące 

wejść. 
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Sekretrz Miasta – poinformował, że pokazaliśmy też kontrofertę gdybyśmy chcieli żeby 
to było za darmo da mieszkańców i koszty ustawienia to prawie 300.000 zł i tak samorządy inne 
płacą za ustawienie lodowiska.  

W ciągu ferii cztery tysiące osób skorzystało z lodowiska.  
Radny A. Kołacki – zaproponował rozważenie wprowadzenia karty miejskiej dla 

mieszkańców. 
Radny P. Anuszkiewicz – zaproponował, aby po zamknięciu lodowiska sprawdzić ile 

osób w czasie otwarcia lodowiska korzystało w tym czasie z basenów.  
Porównanie miesięczne ubiegłego roku, w którym funkcjonowało lodowisko z ilością 

wejść na basen może wykazać, że będzie spadek o trzydzieści procent  ilości wejść na basen 
co zmniejsza przychody basenu.  

 Radny A. Kołacki – zaproponował aneksowanie umowy z przedsiębiorcą aby był zapis 
w  umowie z firmą, aby podała ona ilość osób korzystających z lodowiska.  

 Radna R. Stachecka – powiedziała, że mimo wszystko lodowisko i zapewnienie czasu 
dzieciom na lodowisku jest na pewno bardziej trafną decyzją Miasta niż becikowe  miejskie. 

Radny J. Kwiecień – pytał o organizację Dni Białogardu.  
Zastępca Burmistrza – odpowiedziała, że do końca nie wiadomo jakie i za ile będą Dni 

Białogardu  ale jest za tym, żeby Dni Białogardu odbyły się.  
Radny J. Kwiecień – pytał o Budżet Obywatelski. 
Sekretrz Miasta – odpowiedział, że nie ma zapisanych środków w budżecie na Budżet 

Obywatelski i decyzja o zapewnieniu środków na Budżet Obywatelski była podejmowana 
w okolicach marca i finansowana z wolnych środków oraz podejmowana odrębną uchwałą. 

Radny J. Kwiecień - pytał o pozostałą działalność i nagrody o charakterze szczególnym 
niezaliczane do wynagrodzeń zapisane w paragrafie 926 oraz w dziale kultury. 

Sekretrz Miasta – odpowiedział, że są to stypendia oraz nagrody Burmistrza w zakresie 
kultury. 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały budżetowej na rok 2020 - druk C, głosując: 
za - 3, przeciw - 0,  wstrzymało się - 2. 
 

d) w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Miasta Białogard na lata 2020-2029  
       - druk D 
 

Główne założenia do uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Miasta 
Białogard na lata 2020-2029 przedstawiła i omówiła Skarbnik Miasta.  

Przewodnicząca Komisji – powiedziała, że co roku dług nam się nawarstwia, ponieważ 
w 2018 był deficyt, wzięliśmy kredyt a w tym roku mamy znowu deficyt.  

  Skarbnik Miasta – odpowiedziała, że wydłużany jest okres spłaty kredytu. 
Przewodnicząca Komisji – powiedziała, że co roku długi spłacamy kredytem. 
Radny A. Kołacki – powiedział, że co roku dochodzą nam nowe inwestycje i musimy 

zabezpieczyć pieniądze na udział własny Miasta, chyba że nic nie będziemy robili.  
Skarbnik Miasta – powiedziała, że moglibyśmy nic nie robić i wtedy byłoby nas stać na 

spłatę.   
Sekretrz Miasta – powiedział, że wtedy przegapiliśmy wszystkie możliwości 

dofinansowania inwestycji. 
Przewodnicząca Komisji – poinformowała, że są gminy, które rezygnują z takich 

dotacji bo nie mają środków na udział własny. 
Sekretrz Miasta – powiedziała, że też nie wybiera się wszystkich projektów tylko  

ciekawsze projekty. 
Radny A. Kołacki – poruszył sprawę wycinki drzew podczas realizacji projektu 

modernizacji parku im. Leona Mroczkiewicza. Zdaniem Radnego ważnym będzie pilnowanie 
tego miejsca. Tam spotyka się młodzież. Ludzie robią grille i zostawiają śmieci i chodzi o to, aby 
mieszkańcy nie niszczyli parku.  

Sekretrz Miasta – poinformował, że projekt był przygotowywany w połowie lat 
2006/2007 i systematycznie był aktualizowany.  
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Radny A. Kołacki – pytał czy będzie z wyłączona z użytkowania muszla koncertowa?  
Sekretarz Miasta – odpowiedział, że trzeba będzie podjąć decyzję czy muszlę burzymy 

po rewitalizacji. W ramach rewitalizacji parku muszla koncertowa zostanie nie ruszona.  
Zdaniem Sekretarza niewielkim nakładem kosztów można muszlę koncertową przywrócić 

do użytkowania.  
Radny A. Kołacki – powiedział, że jak będzie park zrobiony to szkoda byłoby burzyć  

muszlę koncertową.  
Radna R. Stachecka – powiedziała, że muszla jest tam potrzebna i od czasu  do czasu 

były fajne występy. 
Sekretarz Miasta – powiedział, że prace rewitalizacyjne dopiero się rozpoczęły.  

 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 
Miasta Białogard na lata 2020-2029 - druk D, głosując: za - 5 (jednogłośnie).  

Następnie Skarbnik Miasta przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały budżetowej 
na rok 2020.    

Przewodnicząca Komisji – poruszyła kwestię aby planowane rondo na ulicach: 
Piłsudskiego, Połczyńskiej i Sobieskiego było rondem wielkościowo zbliżonym do ronda przy 
ul. Świdwińskiej. 

Ponadto Radna zwróciła uwagę na jakość nawierzchni ulicy Świętochowskiego. 
Zastępca Burmistrza – poinformowała, że BTBS Sp. z o.o. planuje wybudowanie 

budynku przy ul. Konopnickiej, przy ul. Świętochowskiego została sprzedana działka, na której 
były baraki socjalne i jeżeli powstaną dwie wspomniane inwestycje to Miastu pozostanie 
wykonanie drogi.  

Radny A. Kołacki - zaproponował aby zachęcić inwestora do wykonania nawierzchni  
ponieważ podniesie mu to wartość lokali.   

Przewodnicząca Komisji – poruszyła sprawę braku oświetlenia na ulicy Grunwaldzkiej 
Bocznej i Kościuszki i zapewnienia bezpieczeństwa, które powinno być na pierwszym miejscu. 

Radny J. Kwiecień – zaproponował aby przy projektowaniu remontu ulicy 
Grunwaldzkiej od skrzyżowania z ulicą 1 Maja do ulicy Sikorskiego zmniejszyć szerokość  pasa 
zieleni albo postawić znak zakazu zatrzymania się i postoju pojazdów z jednej strony jezdni, 
ponieważ kiedy odbywają się imprezy w Centrum Kultury i Spotkań Europejskich ulica jest 
nieprzejezdna. Ponadto przy wyjeździe ze skrzyżowania przydałoby się sygnalizacja świetlna, 
ponieważ trudno jest wyjechać ze skrzyżowania.  

Zastępca Burmistrza – poinformowała, że była też wersja zaprojektowania ronda.  
 
e) w sprawie przekazania skargi - druk E 

Projekt uchwały przedstawiała i omówiła Przewodnicząca Komisji.  
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przekazania skargi - druk E, 
głosując: za - 5 (jednogłośnie).  
 
Ad 5. Podsumowanie działalności komisji za 2019 rok. 

Komisja przyjęła sprawozdanie z pracy komisji w roku 2019. 
 
Ad 6. Sprawy różne. 
 W sprawach różnych komisja nie zajęła stanowiska.  
 
 Ad 7. Zamknięcie posiedzenia.     

Po wyczerpaniu porządku posiedzenia o godzinie 1445 K. Leś  Przewodnicząca 
Komisji zakończyła posiedzenie Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej 
Białogardu. 
protokołowała: Joanna Kamińska 

Przewodnicząca Komisji 

          Krystyna Leś 


